

ISI 收录期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《CAJ - CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003—5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

ISSN 1003-5508



9 771003 550151

第36卷
2015 **2**

万方数据

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2015年 第36卷 第2期

目次

· 研究报告 ·

- 巴郎山川滇高山栎群落植物科组成的海拔梯度特征 刘兴良, 贾程, 何飞, 等(1)
- 四川卧龙岷江冷杉林分布规律及种群特征 何飞, 冯秋红, 潘红丽, 等(10)
- 不同幼龄巨桉生物量及主要营养元素分配 龙汉利, 郭洪英, 辜云杰(15)
- 桢楠(*Phoebe zhennan*)不同种源幼苗比较研究 李晓清, 陈宇, 张炜, 等(20)
- 竹类一新变型及一些新组合 易同培, 李本祥, 杨林, 等(24)
- 毛叶山桐子生长特性的研究 吴登高, 贾晨, 周云霞, 等(27)
- 北川3种箭竹属植物地上生物量结构和回归模型的研究 唐婷, 胡进耀, 杨远兵, 等(32)
- 干旱胁迫对油橄榄幼苗的影响 梁剑(38)

· 综述 ·

- 浅析胡蜂的资源价值及危害 王兴旺, 李涛, 卓志航, 等(42)

· 专题研究 ·

- 农业经营体系中林业专业合作组织的现状与思考 周古鹏, 廖祖君, 宋良勇(48)
- 浅析勐腊县珍贵树种用材林的发展思路 黄琪涵, 黄金, 黄旭东(51)
- 福建闽北森林校园基干树种评价与选择
——以福建林业职业技术学院江南校区森林校园建设为例 黄云玲(55)
- 森林资源资产评估清单存在的主要问题及对策 梁丽, 许彦红, 黄泽远, 等(60)
- 自贡市城市森林结构特征研究 刘小云, 陈鸿, 黎燕琼, 等(64)
- 四川省森林生态旅游现状分析 王蓉, 王晓优, 张宏敏, 等(67)
- 江油观雾山省级自然保护区种子植物区系研究 苏泽源, 邓会蓉(71)

· 调查研究 ·

- 川西南山地石漠化治理优良模式筛选研究 潘红丽, 冯秋红, 文智猷, 等(77)
- 北川县小寨子沟自然保护区花椒病虫害的时间和空间分布特征 杨远兵, 胡进耀, 邓东周, 等(81)
- 乡土树种在珙县道路绿化中的应用研究 熊万里(86)
- 四川卧龙国家级自然保护区地质灾害初步研究 曹帆, 李铁松, 任光前, 等(91)

· 试验研究 ·

- N、P、K对杉木幼苗生长量的影响 李真子, 徐玉梅, 袁莲珍, 等(95)
- 不同施磷水平对喜树幼苗生长及喜树碱积累的影响 杨朗生, 蒲擎宇, 蹇凯(98)
- 不同嫁接时间和方法对“峨山”清香核桃嫁接成效的研究 许加银, 刘小兵, 荆亮, 等(102)
- 不同坡向对旱冬瓜和西南桦造林影响的研究 袁莲珍, 杨斌, 史富强, 等(105)
- 蓬溪县乔木型香椿人工林生长特性研究 贾晨, 侯盛昌, 辜云杰, 等(108)
- 黄槐扦插繁育试验技术研究 张建珠, 唐红燕, 许丽萍, 等(113)
- 不同基质配比及时间对巨桉嫩枝扦插成活率的影响 周群华(116)
- 4种蓝莓花粉量及花粉萌芽率的测定 刘伟, 郭洁, 陈亚文(118)

· 专题讨论 ·

- 蜀柏毒蛾的生物学特性及防治技术研究进展 邹智勇, 李锋(122)
- 柳杉针阔混交林造林试验 刘立才, 喻红阳, 胡景容(127)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 116 * zh * p * ¥10.00 * 2400 * 30 * 2015-4

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 36, No. 2, 2015

Contents

Research Reports

- Characteristics of plant family composition of *Quercus aquifolioides* community along an altitude gradient on the balang mountain LIU Xing-liang, JIA Chen, HE Fei, et al. (1)
- Distribution law and population characteristics of *Abies faxoniana* forest in Wolong Nature Reserve, Sichuan Province HE Fei, FENG Qiu-hong, PAN Hong-li, et al. (10)
- Distribution of the biomass and main nutrient elements of different young plantations of *Eucalyptus grandis* LONG Han-li, GUO Hong-ying & GU Yun-jie (15)
- Comparative research on seedlings of *Phoebe zhennan* from different provenances LI Xiao-qing, CHENG Yu, ZHANG Wei, et al. (20)
- A new forma and some new combinations of Bambusoideae (Poaceae) from China YI Tong-pei, LI Ben-xiang, YANG Ling, et al. (24)
- Research on the growth characteristics of *Idesia polycarpa* WU Deng-gao, JIA Chen, ZHOU Yun-xia, et al. (27)
- A study of above-ground biomass structure and the regression models of three species of *Fargesia* in Beichuan TANG Ting, HU Jin-yao, YANG Yuan-bing, et al. (32)
- Effects of drought stress on the growth of young *Olea europaea* younglings LIANG Jian (38)

Summary

- Analysis of resource value and harm of wasps WANG Xing-wang, LI Tao, ZHUO Zhi-hang, et al. (42)

Experiments and Researches

- The present situation of forestry professional co-operation organizations in agricultural management system and thinking on them ZHOU Gu-peng, LIAO Zu-jun & SONG Liang-yong (48)
- Brief analysis of the measures for developing the timber forest of rare species in Mengla County HUANG Qi-han, HUANG Jin & HUANG Xu-dong (51)
- Evaluation and selection of forest campus backbone tree species in Fujian Province HUANG Yun-ling (55)
- The main problems existing in forest resource assessed appraisal listing and strategy LIANG Li, XU Yan-hong, HUANG Ze-yuan, et al. (60)
- A study of features of the urban forest structure of Zigong City LIU Xiao-yun, CHEN Hong, LI Yan-qiong, et al. (64)
- Analysis of forest ecological tourism in Sichuan Province WANG Rong, WANG Xiao-you & ZHANG Hong-min (67)
- Research on seed plant floras in Guanwu Mountain Provincial Nature Reserve in Jiangyou SU Ze-yuan & DENG Hui-rong (71)

Investigations

- Research on the selection of optimal governance modes of rocky desertification in southwestern Sichuan PAN Hong-li, FENG Qiu-hong, WEN Zhi-you, et al. (77)
- The time-spacial distribution characteristics of pests of *Zanthoxyhum bungeanum* in Xiaozhaizhigou Nature Reserve, Beichuan County YANG Yuan-bing, HU Jin-yao, DENG Dong-zhou, et al. (81)
- Application of native tree species to greening of roads in Gongxian County XIONG Wan-li (86)
- A preliminary study of geological disasters in Wolong National Nature Reserve in Sichuan CAO Fan, LI Tie-song, REN Guang-qian, et al. (91)

Experiments and Researches

- Effect of N, P and K on the growth of *Cunninghamia lanceolata* seedlings LI Zhen-zi, XU Yu-mei, YUAN Lian-zhen, et al. (95)
- Effects of different phosphorus-applying levels on seedling growth and camptothecin accumulation in *Camptotheca acuminata* seedlings YANG Lang-sheng, PU Qing-yu & JIAN Kai (98)
- Effects of varied grafting time and methods on the survival rate of "Qingxiang" walnut seedlings XU Jia-yin, LIU Xiao-bing, JIN Liang, et al. (102)
- Effect of different slope directions on *Alnus nepalensis* and *Betula alnoides* afforestation YUAN Lian-zhen, YANG Bin, SHI Fu-qiang, et al. (105)
- Research on the growth characters of *Toona sinensis* plantation in Pengxi County JIA Chen, HOU Sheng-chang, GU Yun-jie, et al. (108)
- A study of cutting propagation experiment technology of *Cassia surattensis* ZHANG Jian-zhu, TANG Hong-yan, XU Li-ping, et al. (113)
- Effects of different substrates and time on the survival rate of summerwood cuttings of *Eucalyptus grandis* ZHOU Qun-hua (116)
- Determination of the pollen number and pollen germination rate of four blueberry varieties LIU Wei, GUO Jie & CHEN Ya-wen (118)

Monographs

- Advances in research on biological characteristics and the control technology of *Parocneria orientalis* ZOU Zhi-yong & LI Feng (122)
- Afforestation experiments on needle-leaved and broad-leaved mixed forests of *Cryptomeria fortunei* LIU Li-cai, YU Hong-yang & HU Jing-rong (127)

《四川林业科技》第八届编辑委员会

名誉主编:尹伟伦(工程院院士)

主 编:李荣伟

副主编:王金锡 官 燕 杨灌英 王 莉(常务)

编 委:(按姓氏笔划为序)

马明东 王 刚 龙汉利 石 锐 毕慧泉(澳大利亚) 向成华 刘 庆

刘广兵 刘 波 刘兴良 张 健 张江陵 张 立(美国) 吴春艳

李国辉 李映平 杨佐忠 陈先林 周立江 郭洪英 慕长龙 赵晓云

费世民 胡庭兴 曹昌楷 黎治福

美 编:邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

(双月刊·公开发行)

(1979年创刊)

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅
主办 四川省林学会
四川省林业科学研究院
主编 李荣伟
编辑 《四川林业科技》编辑部
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)
出版 2015年第2期(总第163期)
2015年4月
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department
Sponsored by Sichuan Forestry Society and Sichuan Academy of
Forestry
Editor in chief: LI Rong-wei
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry
Science and Technology"
(18 Xinhuxilu, Chengdu 610081, China)
No.2(Total No.163),2015
Publishing Date:Apr., 2015
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd.,Chengdu,China

广告经营许可证号:5100004001007

E-mail:scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价:10.00元